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Geachte heer Rijsdijk, 

U heeft op 22 augustus jl. schriftelijke vragen gesteld over de btw-aftrek voor sportverenigingen. 
Hieronder treft u onze antwoorden. 

BTW-aftrek 

Vraag 1a. Wat is de reden dat S&W de btw niet meer (apart) vermeld op de facturen die 
sportverenigingen ontvangen voor de huur van hun accommodatie? 

Antwoord: SenW stelt tegen betaling van een vergoeding sportaccommodaties ter beschikking aan 
sportverenigingen en andere sporters. SenW is voor deze activiteit btw-plichtig op grond van artikel 7 van 
de Wet op de omzetbelasting 1968 (Wet 08). 

Op grond van artikel 9, lid 2, letter a Wet 08 jo. Tabel I post b.3 was deze activiteit tot 1 januari 2019 
belast met het 6%-tarief. Dit gold bij de ter beschikkingstelling van sportaccommodaties aan 
sportverenigingen, maar ook eventuele andere gebruikers, zoals particulieren die gebruik maken van het 
zwembad. Voor zover sprake is van een factureringsverplichting bracht SenW op de factuur de 6% btw 
zichtbaar in rekening voor de terbeschikkingstelling van de bij haar in het beheer zijnde 
sportaccommodaties. Van een factureringsverplichting is alleen sprake als de sportaccommodatie ter 
beschikking wordt gesteld aan een andere btw-ondernemer of een rechtspersoon die geen btw 
ondernemer is (art. 34c Wet 08). Bij de terbeschikkingstelling aan particulieren bestaat geen 
factureringsverplichting, maar is dus wel het 6%-tarief van toepassing. 

Met ingang van 1 januari 2019 is de zogenoemde btw-sportvrijstelling (art. 11, lid 1, letter e Wet 08) 
verruimd. SenW viel voor 1 januari 2019 niet onder de werking van deze btw-sportvrijstelling, maar vanaf 
1 januari 2019 wel. Als gevolg van deze verruimde btw-sportvrijstelling mag SenW vanaf 1 januari 2019 
geen btw meer in rekening te brengen. Op de facturen die SenW uitreikt wordt dan ook geen btw meer 
vermeld, omdat deze niet is verschuldigd. 

Vraag 1 b. Wordt dit alleen bij sportverenigingen niet meer gedaan, of geldt dit ook voor andere 
verenigingen die een accommodatie huren van S&W? 

Antwoord: SenW is een instelling zonder winstoogmerk en de btw-sportvrijstelling is vanaf 1 januari 
2019 van toepassing op alle nauw met de sportbeoefening samenhangende diensten, waaronder de 
terbeschikkingstelling van (delen van) sportaccommodaties. Hierbij wordt geen onderscheid gemaakt 



naar de gebruiker. Voor alle gebruikers van de sportaccommodaties geldt dus hetzelfde, SenW brengt 
geen btw meer in rekening. 

Voor de verhuur van andersoortige accommodaties gelden andere btw-regels. De verhuur van 
onroerende zaken is in beginsel ook vrijgesteld van btw. In beginsel zal SenW voor de verhuur van 
andersoortige ruimten geen btw in rekening brengen. Wel zijn er bij de verhuur van andersoortige ruimten 
wettelijke uitzonderingen mogelijk. Bijvoorbeeld, als de huurder de btw voor 90% of meer in aftrek kan 
brengen, dan kunnen SenW en de huurder er gezamenlijk voor kiezen de huur met btw te belasten (art. 
11, lid 1, letter b, ten vijfde Wet OB). 

Vraag 1 c. Kunt u in de antwoorden op de bovenstaande vragen (1 a en 1 b) ook de toepasselijke wet- en 
regelgeving, en eventuele wijzigingen daarin, betrekken? En de btw-plichtigheid van S&W zelf? 

Antwoord: Zie de antwoorden op vraag 1 a en 1 b. 

Vraag 2a. Welke mogelijkheden hebben (sport)verenigingen om de btw af te trekken? 

Antwoord: Sportverenigingen vallen voor hun hoofdactiviteiten onder de werking van de btw 
sportvrijstelling. Dat was voor 1 januari 2019 ook al het geval. Omdat een vrijstelling van toepassing is, 
hebben sportverenigingen geen recht op aftrek van btw. De sportverenigingen konden de vóór 1 januari 
2019 door SenW wel in rekening gebrachte btw ook niet in aftrek brengen. Voor de sportverenigingen is 
de situatie op dat punt dus niet gewijzigd. 

Het is niet uit te sluiten dat sportverenigingen ook andersoortige activiteiten verrichten waarop de btw 
sportvrijstelling of een andere vrijstelling niet van toepassing is. Hierbij valt te denken aan de exploitatie 
van een kantine met een omzet van meer dan€ 68.067. Als een sportvereniging zo'n specifieke btw 
belaste activiteit verricht, dan heeft de sportvereniging recht op aftrek van de btw die drukt op de kosten 
die toerekenbaar zijn aan die specifieke activiteit. Bij een kantine die in de btw-sfeer wordt geëxploiteerd 
moet daarbij worden gedacht aan de btw die drukt op de inkoop van eten en drinken bestemd voor de 
verkoop. 

In zijn algemeenheid zijn de mogelijkheden voor sportverenigingen om de btw af te trekken dus beperkt. 

Vraag 2b. In hoeverre is het bij de btw-aftrek van belang dat de btw apart op de factuur wordt vermeld? 

Antwoord: Als recht op aftrek bestaat dan kan dat alleen geldend worden gemaakt als de degene die de 
aftrek wil plegen beschikt over een juiste factuur. Daarbij is het van belang dat de btw afzonderlijk op de 
factuur wordt vermeld. Voor de verplichte vermeldingen op een factuur wordt verwezen naar artikel 35a 
Wet OB. 

Vraag 2c. Als de mogelijkheden voor (sport)verenigingen om de btw af te trekken zijn beperkt, op welke 
wijze worden zij daarvoor gecompenseerd? 
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Antwoord: Vanaf 1 januari 2019 heeft het Ministerie van VWS een subsidieregeling ingevoerd voor 
amateursportverenigingen (de BOSA). Als aan de voorwaarden van de subsidieregeling is voldaan, 
kunnen sportverenigingen 20% van de uitgaven inclusief btw gesubsidieerd krijgen. Het gaat dan om 
uitgaven ter zake van de aanschaf en onderhoud van sportaccommodaties en sportmaterialen. 
De huur van een sportaccommodatie is niet subsidiabel. Op de website van het ministerie van VWS 
(DUS-i) is de BOSA nader toegelicht: https://www.dusi.nl/subsidies/stimulering-bouw-en-onderhoud 
sportaccommodaties. 

Vraag 2d. Kunt u in uw antwoord op de vorige vraag (2c) ook aangeven in hoeverre er vanuit de 
gemeente en S&W actief wordt gecommuniceerd over eventuele mogelijkheden tot compensatie? 

Antwoord: Door de verschillende landelijke sportbonden zijn de daaraan gelieerde verengingen 
geïnformeerd over de btw veranderingen en compensatie mogelijkheden per 1 januari 2019. Ook is er 
tijdens één van de sportcafé bijeenkomsten in 2018 op hoofdlijnen gecommuniceerd over de btw wijziging 
en de compensatie. In januari 2019 is er door SenW een nieuwsbrief verzonden naar alle gebruikers 
waarin o.a. de nieuwe tarieven en indexatie verhoging zijn gecommuniceerd. 

Vraag 2e. Fiscale regels worden steeds ingewikkelder. Kunnen (sport)verenigingen die moeite hebben 
met fiscale zaken (waaronder de btw-aftrek) daarvoor hulp krijgen van de gemeente en/of S&W. Zo ja, op 
welke wijze? 

Antwoord: In zijn algemeenheid zijn de mogelijkheden voor sportverenigingen om de btw af te trekken 
beperkt en hoeft er dus geen btw administratie gevoerd te worden. Het eerste aanspreekpunt bij fiscale 
zaken voor de sportverenigingen zijn de landelijke sportbonden. Bij vragen over de facturatie over het 
gebruik van de Ridderkerkse sportaccommodaties kunnen sportverenigingen contact opnemen met 
SenW. In dit kader ziet het college geen noodzaak om als gemeente sportverenigingen hulp te bieden op 
fiscale vlak. 

Vraag 2f. Zijn er sinds het begin van dit jaar nog andere verhogingen in de prijs doorgevoerd die 
(sport)verenigingen betalen voor de huur van hun accommodatie, die niet samenhangen met de btw en/of 
de inflatiecorrectie? 

Antwoord: Bij 2 sportverenigingen is, voortkomend uit het IAP sprake van een verhoging van de huur. 
De gemeente is hierover in gesprek met de betreffende sportverenigingen én SenW om tot een breed 
gedragen oplossing te komen. 

Verlaging OZB 

Vraag 3a. Bent u het met deze gemeenten eens dat de wetgeving op dit punt onduidelijk is? 

Antwoord: Ja. 



Vraag 3b. Als de eventueel gewenste duidelijkheid er niet is voor de herziening van de Belastingnota, 
bent u dan bereid om de mogelijkheid om de OZB-belasting voor instellingen van sociaal belang te 
verlagen te bekijken zodra die duidelijkheid er wel is en dan met een apart voorstel te komen? 

Antwoord: We wachten de nieuwe ontwikkelingen af tot er meer duidelijkheid en rechtszekerheid is en 
zullen u hierover informeren. 

Vraag 3c. Zijn er gemeenten die deze verlaging al wel toepassen? Zo ja, welke? 

Antwoord: In gemeente Waalre hebben ze het amendement in de verordening verwerkt, maar zullen 
deze per 2020 weer schrappen in afwachting van de reparatie van de Wet. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebb 

Hoogachtend, 

Het college van burgemeester en wethou 

ïnformeerd. 

burgemeester 


